



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting

Wednesday, March 9, 2022 – 10 a.m. West Baton Rouge Museum and virtually via Zoom

*In accordance with ACT 302 of the 2020 Regular Session, the Atchafalaya Trace Commission meeting on Wednesday, March 9, 2022, at 10:00 a.m. will be held virtually and in person at the West Baton Rouge Museum, 845 N. Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767. Matters on this agenda are critical to the continuation of the Atchafalaya Trace Commission. This notice shall be posted online, emailed to any member of the public or news media who request notice, and distributed to news media within the geographic area of the public body. *ACT 302 requires the notification of media, not placement of legal advertisements.*

Request for the video conference link or public comments on any item may be submitted via email to jlemoine@crt.la.gov, or called in to (225) 342-8037, until 5 p.m. on March 8, 2022.

Commissioners Present:

Charles Caillouet, Ascension
Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles
Christine DeMyers, East Baton Rouge
Cliff LeGrange, Iberville
Steve Pellessier, Lafayette (Virtual)
Herman Fuselier, St. Landry (Virtual)
Carol “Coach” Patin, St. Martin
Carrie Stansbury, Treasurer, St. Mary (Virtual)
Angélique Bergeron, Secretary, West Baton Rouge

Commissioners Absent

Darrel Rivere, Assumption
Linda Gardner, Concordia
Chris Burton, Iberia
J.A. Rummler, Pointe Coupee
Mart Black, Co-Chair, Terrebonne

Others Present

Justin Lemoine, ANHA
Caroline Byrne, ANHA
Angela Rathle, Jean Lafitte
Melissa Kenyon, Keep Louisiana Beautiful

AGENDA

I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)

Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:03 a.m. Secretary Angelique Bergeron led the Commission in the Pledge of Allegiance.

II. Agenda Approval (Wilbert)

Bergeron moved to approve the agenda as is. Motion was seconded by Charles Caillouet. Motion passed unanimously 9-0 (with Darrel Rivere, Linda Gardner, Chris Burton, J.A. Rummler, and Mart Black absent).

III. Minutes Approval (Wilbert)

Bergeron asked for change in title from “Treasurer” to “Secretary” in January’s minutes.

Bergeron approved agenda with minor edits. Cliff LeGrange seconded motion. Motion passed unanimously 9-0 (with Darrel Rivere, Linda Gardner, Chris Burton, J.A. Rummler, and Mart Black absent).

IV. Reauthorization 2021 Update (Justin)

Justin Lemoine updated the Commission that the two-year reauthorization for the Atchafalaya National Heritage Area was added to the Omnibus bill which passed the House yesterday. The bill is expected to pass in the Senate. The bill needs to pass by Friday to prevent a government shutdown.

Lemoine also noted that ANHA is likely to see an increase in funding because of the increase in the NPS budget for NHAs, also attached to this bill. The Alliance of NHAs will continue working on the NHA Program bill. The Alliance hopes to have the bill moved to discussion on the Senate floor.

V. ANHA Staff Updates

A. Active grants, ongoing expenses

Caroline Byrne announced that the Atchafalaya National Heritage Area Grant application period will open May 1, 2022, and run to May 31, 2022. The Water Heritage Trail

translations and website have been completed. There is still some minor interpretation and website content updates, but the French-language site is now live.

Lemoine updated the Commission on closed out grants. In FY 21-22, ANHA has closed out over \$100,000 in grants.

Regarding upcoming contracts, ANHA is waiting on a proposal for French-language translations for the Atchafalaya website. The website will also be built by Miller Studios.

B. Partnerships

The Atchafalaya LANERR Morgan City Town Hall meeting had the biggest showing of any of the other potential sites. Dr. Brian Roberts and Lemoine are continuing to do presentations throughout the area on the LANERR. There is lots of support for the program, especially in Morgan City. Lemoine will be reaching out to Commissioners individually to consider writing a Letter of Support for selecting the Atchafalaya as the LANERR site.

C. Graphics and Communications Updates

Byrne noted the French version of the Water Heritage Trail website is now live and ANHA is working on translating the Atchafalaya website.

ANHA sent out requests for estimates for trade show booths to Stun Design, Tilt, and MakeMade. Byrne noted the cost for a booth, tent, pop ups, marketing deliverables, and a map will be about \$18,000-\$20,000. Carmouche suggested investing in table top pop-ups for smaller trade shows. Bergeron suggested roll-up, vinyl banners to attach to tents. ANHA staff will explore those options with the chosen designer.

Byrne announced ANHA will be launching a podcast, “America’s Foreign Country,” in mid-April. Season 1 will spotlight grantees and projects around the ANHA. Byrne also announced an official Atchafalaya e-newsletter launching April 1. The newsletter will spotlight a story from around the Atchafalaya as well as list upcoming funding opportunities and events for the quarter.

D. ANHA staff travel

Lemoine and Byrne will be in Cleveland, MS, for the Alliance of NHAs meeting in April.

They will also be meeting with Rhonda Nettles at the Mississippi Gulf Coast National Heritage Area later in the month to discuss economic development initiatives within the heritage area.

Lemoine will potentially be speaking at the Louisiana Folklore Society Annual Meeting in April. He will also be doing a presentation for Wings to Soar in Morgan City later in the Month.

Byrne will be traveling with the Louisiana Office of Tourism to Canada in May for a media mission to build French media contacts

E. Future ATC meetings update

The **May 11 Commission meeting will be moved to May 4, 2022**. Carmouche will host the Commission in Avoyelles Parish. Commissioners interested in hosting site visit meetings should contact ANHA staff.

VI. Keep Louisiana Beautiful Presentation (Melissa Kenyon)

Melissa Kenyon with Keep Louisiana Beautiful presented on the organization. Byrne announced the Atchafalaya clean-up potentially happening in April. Details are forthcoming.

LeGrange asked for a sign-up form to host a clean-up event for Bayou Pigeon. Kenyon and ANHA staff will send information.

LeGrange also noted the litter problems at boat landings around the Atchafalaya. He proposed a co-branded sign at boat launches with ANHA and Keep Louisiana Beautiful. KLB and ANHA will explore partnership opportunities.

Charles Caillouet found that fast food restaurants are removing trash receptacles which has led to an increase in litter in the waterways. Kenyon described a cleanup initiative in Abita Springs focusing on cigarette butt collection. LeGrange asked how to get receptacles and Kenyon told him to apply for grants including the Healthy Communities grant. Lemoine suggested focusing on litter abatement education around boat launches.

VII. Other Business

A. Comments from public attendees (if any)

1. None present

B. Atchafalaya Signage

ANHA Staff has been tracking and noting the condition of the ANHA brown signs around the area. Lemoine will send a tracker to Commissioners and asks that they perform condition checks of the signs in their parish. There will be further discussion on if certain signs should be moved, removed, or replaced.

Steve Pellessier asked if he could use degrees, minutes, seconds to track location and Lemoine said that would suffice. LeGrange would like a full list of the signs in Iberville Parish.

Regarding Water Heritage Trail signage, Bergeron agreed to house the Port Allen Lock sign that must be moved for a time for construction. The Donaldsonville kiosk will also be removed for a time and stored at the LOT warehouse until the new pump station is installed. ANHA staff will help to redesign the greenspace around the new pump station and determine where the sign will be re-installed. The Morganza Spillway sign will be moved to a spot between the USACE building and the structure to allow for easier parking. There will be a small relocation ribbon cutting ceremony. Website will be kept up-to-date with signage locations.

The New Roads sign was successfully replaced. Commissioners will also note the condition of Water Heritage Trail signs during their ANHA sign audit.

VIII. Commissioner Announcements

- A. *Ascension* - Caillouet shared governor John Bel Edwards is holding a meeting to discuss implementation of the Climate Action Plan, which has just been approved. Dr. Mezel from Tulane will also present research on the benefits of the Alma and Union diversions for restoration. This meeting will take place at the Lamar-Dixon Center. Both events are available online.

Caillouet also shared that Bayou Manchac is getting cleared out and that it is nice to see Ascension, East Baton Rouge, and Iberville working together.

- B. *Avoyelles* - Carmouche announced Avoyelles open for business again. April 16 is the Cottonport egg-knocking event and Easter Sunday is the Marksville egg-knocking event. On April 30, Evergreen is celebrating the town's 150-year anniversary with a parade. The third annual Da Parish crawfish boil will take place at St. Joseph Church in Marksville. Thirty teams will be boiling 10,000 lbs of crawfish. May 4 is the Avoyelles ATC field trip. Any commissioner planning to stay overnight should contact Carmouche to "sit around a pot."
- C. *East Baton Rouge* - Christine DeMyers shared that the Baton Rouge African American History Museum has officially moved to South Boulevard. They plan to have interactive exhibits. The Baton Rouge Downtown Development District is looking for a new Executive Director. It is a national search that ends in a few weeks.
- D. *Iberville* - LeGrange shared that Iberville is building lots of recreation parks. The Bayou Pigeon Heritage Association will host a celebration on March 25 to celebrate the completion of renovation on Heritage Hall. The event will include a fried fish dinner, live music, and report to the community.
- Crawfish season is beginning, but wild crawfish production coming in from Atchafalaya is slow. LeGrange pointed out to Carmouche that 23% of Avoyelles parish is fishermen and asked where they fish. Carmouche said they fish around the Control Structure and in the Atchafalaya and Red Rivers. Jim Delahoussaye, who serves on the board of Friends of the Atchafalaya, was named Louisiana Master Naturalist of the Year.
- E. *Lafayette* - Pellessier shared that Downtown Alive kicks off on March 11. Cycle Zydeco will ride April 20-24. Festival International runs from April 27 to May 1. Lemoine shared that ANHA will have a sponsorship presence at Festival International.
- F. *St. Landry* - Herman Fusilier shared St. Landry had a great Mardi Gras. The Zydeco Capital Jam will take place at the St. Landry Tourist Commission. On March 19, the town of Washington will host its first Community Festival. Festival Acadians et Creole is also coming up.

G. *St. Martin* - Carol Patin noted the Butte La Rose pontoon bridge was removed and the construction of a permanent bridge is underway. The Breaux Bridge Crawfish Festival is scheduled to take place May 6-8, 2022.

- H. *West Baton Rouge* - Bergeron shared “Pelican State Goes to War” will be at the museum until March 20. This Sunday is the Old Time Country Jam. WBR Museum is also hosting training for the City Nature Challenge. As part of this Challenge, people go into the community and document flora and fauna. This challenge is between New Orleans, Baton Rouge, and Lafayette. The event is in partnership with iNaturalists. The next exhibit on display will be “Alieuto a Tequila.” April 23 is a barn demonstration day and dance at WBR Museum.
- I. *Jean Lafitte* - Angela Rathle shared that NPS lifted most Covid restrictions. Jean Lafitte is open and operating. The Lafayette and Thibodaux centers are offering music jam sessions every weekend. Boat tours and walking tours are also back. Jean Lafitte is also teaming up with Festival International and hosting the gallery stage. The stage will include folklife interviews and interviews with culture bearers.

IX. Adjourn (Wilbert)

- A. Before adjourning, Lemoine noted six commissioners expire next year. He encouraged commissioners to determine if they will return or start thinking about a replacement from the parish.
- B. Carmouche thanked Bergeron for hosting and asked for a motion to adjourn. Caillouet motioned. Patin seconded. Motion passed unanimously, and the meeting was adjourned at 11:32 a.m.



Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission
Mercredi, le 9 mars 2022 – 10h au Musée Bâton-Rouge Ouest et via virtuellement Zoom

*Conformément à la LOI 302 de la session ordinaire de 2020, la réunion de l'Atchafalaya Trace Commission du mercredi 9 mars 2022 à 10h se tiendra par virtuellement et en personne au Musée Bâton-Rouge Ouest, 845 N. Jefferson Ave., Port Allen, LA 70767. Les affaires sur cet ordre du jour sont essentielles à la continuation de l'Atchafalaya Trace Commission. Cet avis sera affiché en ligne, envoyé par courrier électronique à tout membre du public ou des nouveaux médias qui demandent en être informés, et distribué aux médias dans la zone géographique de l'organisme public. * La LOI 302 exige la notification des médias, pas le placement d'annonces légales.*

Les demandes de recevoir le lien de vidéoconférence ou de faire des commentaires publics sur tout sujet pertinent peuvent être soumises par courrier électronique à jlemoine@crt.la.gov, ou par téléphone au (225) 342-8037, jusqu'à 17 heures le 8 mars 2022.

Commissaires présents

Charles Caillouet, Ascension
Wilbert Carmouche, président, Avoyelles
Christine DeMyers, Bâton Rouge Est
Cliff LeGrange, Iberville
Steve Pellessier, Lafayette (Virtuel)
Herman Fuselier, Saint-Landry (Virtuel)
Carol « Coach » Patin, Saint-Martin
Carrie Stansbury, trésorière, Sainte-Marie (virtuel)
Angélique Bergeron, secrétaire, Bâton-Rouge Ouest

Commissaires absents

Darrel Rivere, Assomption
Linda Gardner, Concordia
Chris Burton, Ibérie
J.A. Rummel, Pointe Coupée
Mart Black, coprésident, Terrebonne

Autres présents :

Justin Lemoine, ANHA
Caroline Byrne, ANHA
Angela Rathlé, Jean Lafitte

Melissa Kenyon, Keep Louisiana Beautiful (Gardez la Louisiane belle)

ORDRE DU JOUR

I. **Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)**

Le président Carmouche a ouvert la réunion à 10 h 03. La secrétaire Angélique Bergeron a dirigé la Commission dans le serment d'allégeance.

II. **Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)**

Bergeron propose d'approuver l'ordre du jour tel quel. La proposition est appuyée par Charles Caillouet. La motion a été adoptée à l'unanimité 9-0 (avec Darrel Rivere, Linda Gardner, Chris Burton, J.A. Rummler et Mart Black absents).

III. **Approbation du procès-verbal (Wilbert)**

Bergeron a demandé un changement de titre de « trésorière » à « secrétaire » dans le compte rendu de janvier. Ordre du jour approuvé par Bergeron avec modifications mineures. Cliff LeGrange a appuyé la motion. La motion a été adoptée à l'unanimité 9-0 (avec Darrel Rivere, Linda Gardner, Chris Burton, J.A. Rummler et Mart Black absents).

IV. **Mise à jour de la réautorisation 2021 (Justin)**

Justin Lemoine a informé la Commission que la réautorisation de deux ans pour la région du patrimoine national d'Atchafalaya a été ajoutée au projet de loi Omnibus qui a été adopté par la Chambre hier. Le projet de loi devrait être adopté au Sénat. Le projet de loi doit être adopté d'ici vendredi pour empêcher une fermeture du gouvernement.

Lemoine a également noté que l'ANHA devrait voir une augmentation de son financement en raison de l'augmentation du budget du NPS pour les NHA, également jointe à ce projet de loi. L'Alliance des NHA continuera à travailler sur le projet de loi du programme NHA.

L'Alliance espère que le projet de loi sera débattu au Sénat.

V. **Mises à jour du personnel de l'ANHA**

a. *Subventions actives, dépenses courantes*

Caroline Byrne a annoncé que la période de demande de subvention pour la région du patrimoine national d'Atchafalaya s'ouvrira le 1er mai 2022 et se poursuivra jusqu'au 31 mai 2022. Les traductions et le site Web du sentier du patrimoine de l'eau sont terminés. Il y a encore quelques mises à jour mineures d'interprétation et de contenu du site Web, mais le site en français est maintenant en ligne.

Lemoine a informé la Commission des subventions clôturées. Au cours de l'exercice 21-22, l'ANHA a clôturé plus de 100 000 \$ en subventions.

Concernant les contrats à venir, l'ANHA attend une proposition de traductions en français pour le site Atchafalaya. Le site Web sera également construit par Miller Studios.

b. *Partenariats*

La réunion publique d'Atchafalaya LANERR à Morgan City a eu la plus grande assistance de tous les autres sites potentiels. Le Dr Brian Roberts et Lemoine continuent

de faire des présentations dans toute la région sur le LANERR. Il y a beaucoup de soutien pour le programme, en particulier à Morgan City. Lemoine contactera les commissaires individuellement pour envisager de rédiger une lettre de soutien pour la sélection de l'Atchafalaya comme site LANERR.

c. Mises à jour des graphiques et des communications

Byrne a noté que la version française du site Web du Water Heritage Trail est maintenant en ligne et que l'ANHA travaille à la traduction du site Web d'Atchafalaya.

L'ANHA a envoyé des demandes de devis pour des kiosques d'exposition à Stun Design, Tilt et MakeMade. Byrne a noté que le coût d'un kiosque, d'une tente, de bannières déroulantes, de matériaux de marketing et d'une carte serait d'environ 18 000 à 20 000 piastres. Carmouche a suggéré d'investir dans des bannières de table pour les petits salons professionnels. Bergeron a suggéré des bannières déroulantes en vinyle à fixer aux tentes. Le personnel de l'ANHA explorera ces options avec le designer choisi.

Byrne a annoncé que l'ANHA lancerait un podcast, "America's Foreign Country", à la mi-avril. La saison 1 mettra en lumière les bénéficiaires et les projets autour de l'ANHA. Byrne a également annoncé le lancement d'un bulletin électronique officiel d'Atchafalaya le 1er avril. Le bulletin mettra en lumière une histoire autour de l'Atchafalaya ainsi qu'une liste des opportunités de financement et des événements à venir pour le trimestre.

d. Voyages du personnel de l'ANHA

Lemoine et Byrne seront à Cleveland, MS, pour la réunion de l'Alliance des NHA en avril. Ils rencontreront également Rhonda Nettles à la région du patrimoine national de la côte du golfe du Mississippi plus tard dans le mois pour discuter des initiatives de développement économique dans la région du patrimoine.

Lemoine prendra potentiellement la parole lors de la réunion annuelle de la Louisiana Folklore Society en avril. Il fera également une présentation pour Wings to Soar à Morgan City plus tard dans le mois.

Byrne se rendra avec l'Office du tourisme de la Louisiane au Canada en mai pour une mission médiatique visant à nouer des contacts avec les médias français.

e. Mise à jour des futures réunions ATC

La réunion de la Commission du 11 mai sera déplacée au 4 mai 2022. Carmouche accueillera la Commission dans la paroisse d'Avoyelles. Les commissaires intéressés à organiser des réunions de visite de site doivent contacter le personnel de l'ANHA.

VI. Présentation Keep Louisiana Beautiful (Melissa Kenyon)

Melissa Kenyon avec Keep Louisiana Beautiful a présenté l'organisation. Byrne a annoncé que le nettoyage d'Atchafalaya aurait lieu en avril. Les détails sont à venir.

LeGrange a demandé un formulaire d'inscription pour organiser un événement de nettoyage pour le Bayou Pigeon. Le personnel de Kenyon et de l'ANHA enverra des informations.

LeGrange a également noté les problèmes de déchets lors des débarquements de bateaux autour de l'Atchafalaya. Il a proposé une enseigne co-marquée aux rampes de mise à l'eau avec l'ANHA et Keep Louisiana Beautiful. KLB et ANHA exploreront les opportunités de partenariat.

Charles Caillouet a constaté que les restaurants de restauration rapide retirent les poubelles, ce qui a entraîné une augmentation des déchets dans les cours d'eau. Kenyon a décrit une initiative de nettoyage à Abita Springs axée sur le ramassage des mégots. LeGrange a demandé comment obtenir des récipients et Kenyon lui a dit de demander des subventions, y compris la subvention Healthy Communities. Lemoine a suggéré de se concentrer sur l'éducation à la réduction des déchets autour des lancements de bateaux.

VII. D'autres affaires

- a. *Commentaires des participants publics (le cas échéant)*

Il n'y avait pas de public présent.

- b. *Signalisation Atchafalaya*

Le personnel de l'ANHA a suivi et noté l'état des panneaux bruns de l'ANHA dans la région. Lemoine enverra les coordonnées aux commissaires et leur demandera d'effectuer des vérifications de l'état des panneaux dans leur paroisse. Il y aura d'autres discussions sur la question de savoir si certains panneaux doivent être déplacés, supprimés ou remplacés.

Steve Pellessier a demandé s'il pouvait utiliser des degrés, des minutes, des secondes pour suivre l'emplacement et Lemoine a dit que cela suffirait. LeGrange voudrait une liste complète des enseignes de la paroisse d'Iberville.

En ce qui concerne la signalisation du sentier du patrimoine aquatique, Bergeron a accepté d'abriter le panneau de l'écluse de Port Allen qui doit être déplacé pendant un certain temps pour la construction. Le kiosque de Donaldsonville sera également retiré pendant un certain temps et mis à l'entrepôt du LOT jusqu'à ce que la nouvelle station de pompage soit installée. Le personnel de l'ANHA aidera à reconcevoir l'espace vert autour de la nouvelle station de pompage et à déterminer où le panneau sera réinstallé. Le panneau Morganza Spillway sera déplacé entre le bâtiment de l'USACE et la structure pour permettre un stationnement plus facile. Il y aura une petite cérémonie d'inauguration avec le

découpage d'un ruban. Le site Web sera tenu à jour avec les emplacements de signalisation.

Le panneau New Roads a été remplacé avec succès. Les commissaires noteront également l'état des panneaux du Water Heritage Trail lors de leur vérification des panneaux par l'ANHA.

VII. Annonces du commissaire

- a. *Ascension* – Caillouet a fait savoir que le gouverneur, John Bel Edwards, organise une réunion pour discuter de la mise en œuvre du plan d'action pour le climat, qui vient d'être approuvé. Le Dr Mezel de Tulane présentera également des recherches sur les avantages des dérivations Alma et Union pour la restauration. Cette rencontre aura lieu au Centre Lamar-Dixon. Les deux événements sont disponibles en ligne.

Caillouet a également partagé que le Bayou Manchac est en train d'être nettoyé et qu'il est agréable de voir Ascension, Bâton-Rouge Est et Iberville travailler ensemble.

- b. *Avoyelles* – Carmouche annonce la réouverture des Avoyelles. Le 16 avril est le concours de pâquer des œufs de Cottonport et le dimanche de Pâques est le concours de pâquer des œufs de Marksville. Le 30 avril, Evergreen célèbre le 150e anniversaire de la ville avec une parade. Le troisième bouillage d'écrevisses annuel de Da Parish aura lieu à l'église Saint-Joseph de Marksville. Trente équipes feront bouillir 10 000 livres d'écrevisses. Le 4 mai est la sortie sur le terrain aux Avoyelles ATC. Tout commissaire prévoyant de passer la nuit devrait contacter Carmouche pour « s'asseoir autour d'un pot».
- c. *Bâton-Rouge Est* – Christine DeMyers a annoncé que le musée d'histoire afro-américaine de Bâton-Rouge avait officiellement déménagé sur South Boulevard. Ils prévoient d'avoir des expositions interactives. Le district de développement du centre-ville de Bâton-Rouge est à la recherche d'un nouveau directeur exécutif. C'est une recherche nationale qui se termine dans quelques semaines.
- d. *Iberville* – LeGrange a indiqué qu'Iberville construit de nombreux parcs de loisirs. La Bayou Pigeon Heritage Association organisera une célébration le 25 mars pour célébrer l'achèvement de la rénovation du Heritage Hall. L'événement comprendra un dîner de poisson frit, de la musique live et un rapport à la communauté.

La saison des écrevisses commence, mais la production d'écrevisses sauvages en provenance d'Atchafalaya est lente. LeGrange fait remarquer à Carmouche que 23% de la paroisse d'Avoyelles sont des pêcheurs et demande où ils pêchent.

Carmouche a déclaré qu'ils pêchaient autour de la structure de contrôle et dans les rivières Atchafalaya et Rouge. Jim Delahoussaye, qui siège au conseil d'administration des Amis de l'Atchafalaya, a été nommé maître naturaliste de l'année en Louisiane.

- e. *Lafayette* – Pellessier a partagé que Downtown Alive démarre le 11 mars. Cycle Zydeco roulera du 20 au 24 avril. Le Festival International se déroule du 27 avril au 1er mai. Lemoine a partagé que l'ANHA aura une présence de parrainage au Festival International.
- f. *Saint-Landry* – Herman Fusilier a partagé que St. Landry avait un excellent Mardi Gras. Le Zydeco Capital Jam aura lieu à la Commission touristique de Saint-Landry. Le 19 mars, la ville de Washington accueillera son premier festival communautaire. Les Festivals Acadiens et Cr  ole s'en viennent 脿galement.
- g. *Saint-Martin* – Carol Patin a not   que le pont flottant de Butte La Rose a 脿t   enlev   et que la construction d'un pont permanent est en cours. Le Breaux Bridge Crawfish Festival devrait avoir lieu du 6 au 8 mai 2022.
- h. *Bâton-Rouge Ouest* – Bergeron a partag   "Pelican State Goes to War" sera au mus  e jusqu'au 20 mars. Ce dimanche est le Old Time Country Jam. Le mus  e WBR organise 脿galement une formation pour le City Nature Challenge. Dans le cadre de ce d  fi, les gens se rendent dans la communaut   et documentent la flore et la faune. Ce d  fi se situe entre la Nouvelle-Orl  ans, Bâton-Rouge et Lafayette. L'  v  nement est en partenariat avec iNaturalists. La prochaine exposition pr  sent  e sera "Alieuto a Tequila". Le 23 avril est une journ  e de d  monstration de grange et de danse au mus  e WBR.
- i. *Jean Lafitte* - Angela Rathle a partag   que NPS a lev   la plupart des restrictions de Covid. Jean Lafitte est ouvert et op  rationnel. Les centres de Lafayette et de Thibodaux proposent des jam sessions musicales tous les week-ends. Les excursions en bateau et les visites 脿 pied sont 脿galement de retour. Jean Lafitte s'associe 脿galement au Festival International et anime la sc  ne de la galerie. La sc  ne comprendra des entretiens folkloriques et des entretiens avec des porteurs de culture.

VIII. Ajournement (Wilbert)

- a. Avant de lever la s  ance, Lemoine a not   que les mandats de six commissaires expirent l'ann  e prochaine. Il a encourag   les commissaires 脿 d  terminer s'ils reviendront ou commenceront 脿 penser 脿 un rempla  ant de la paroisse.

b. Carmouche remercie Bergeron d'être l'hôtesse et demande une motion d'ajournement. Caillouet l'a proposée. Patin l'a appuyée. La motion est adoptée à l'unanimité et la séance est levée à 11 h 32.